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Vychází 30. června 2017 Vydává obec Jetřichov www.jetrichov.cz 
 

 

Dětský den 3.6.2017 
I N F O R M AC E  P R O  O B ČAN Y :  

Usnesení z mimo řádného ve řejného zasedání ZO v Jet řichov ě ze dne 18.5.2017 
• Zastupitelstvo obce Jetřichov schvaluje jako ověřovatele zápisu pana Jaroslava Doležala a pana  

Miroslava Abelyho jako zapisovatelku paní Ing. Martu Hopjanovou. 
/Schváleno 5-ti hlasy/ 

• Zastupitelstvo obce Jetřichov schvaluje program mimořádného veřejného zasedání bez výhrad. 
/Schváleno 5-ti hlasy/ 

• Zastupitelstvo obce Jetřichov schvaluje rozpočtové změny k 30.5.2017  (jsou přílohou). 
/Schváleno  6–ti hlasy/ 

• Zastupitelstvo obce Jetřichov schvaluje pronájem prodejny potravin firmě Hruška, spol.  s.r.o. a 
schvaluje znění smlouvy o pronájmu (je přílohou). Zastupitelstvo obce Jetřichov doporučuje starostovi 
obce tuto smlouvu podepsat. 

/Schváleno  6 -ti hlasy/ 
• Zastupitelstvo obce Jetřichov souhlasí s přijetím dotace z Královéhradeckého kraje na akci "Výměna 

oken na budově OÚ a školy - Jetřichov č.p. 126 – 1. etapa" a doporučuje starostovi obce smlouvu o 
poskytnutí obce podepsat. 

/Schváleno  6 -ti hlasy/ 
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Usnesení z mimo řádného ve řejného zasedání ZO v Jet řichov ě ze dne 1.6.2017 

1. Zastupitelstvo obce Jetřichov schvaluje jako ověřovatele zápisu Bc Filipa Chrásku a paní  Soňu Pallovou 
jako zapisovatelku paní Ing. Martu Hopjanovou. 

/Schváleno 5-ti hlasy/ 
2. Zastupitelstvo obce Jetřichov schvaluje program mimořádného veřejného zasedání bez výhrad. 

/Schváleno 5-ti hlasy/ 
3. Zastupitelstvo obce Jetřichov schvaluje na základě doporučení hodnotící komise jako zhotovitele 

zakázky „Výměna oken na budově OÚ a školy - Jetřichov č.p. 126 – 1. etapa“ firmu František Šnábl – 
truhlářství, Podchlumí 6, 518 01 Dobruška, IČO: 46459189.  Zastupitelstvo obce Jetřichov doporučuje 
starostovi obce podepsat smlouvu o dílo. 

 /Schváleno  5–ti hlasy/ 

Prodejna potravin 

Jak jste si zajisté všimli, je naše prodejna potravin znovu otevřena a věřím, že nám bude 
sloužit k naší spokojenosti. 

Nyní mi dovolte malou odbočku. Jak se říká, pokud člověk něco má, po čase to začne vnímat 
jako samozřejmost a moc si toho neváží. I prodejnu jsme brali jako samozřejmou věc. Fungovala 
v naší obci dlouho, ale dnešní stav přebytku super a hyper marketů likviduje nejvíce právě malé 
prodejny na malých vesnicích. Provoz prodejny v obci  do 1000 obyvatel nebývá ve většině 
případů výdělečný a tak dochází k jejich uzavírání. Zároveň však tyto prodejny patří k důležité 
součásti občanské vybavenosti a podle mě je třeba zachovat jejich provoz. Zde bych chtěl moc 
poděkovat Mirce a Tomášovi za to, že dokázali až doposud udržet prodejnu potravin v provozu. 

Prodejnu potravin v malých obcích je potřeba chápat jako službu obyvatelům a tyto obce, 
pokud stojí o zachování provozu, budou muset na provoz přispívat. Vzhledem k zájmu Vás občanů 
bylo rozhodnuto jít touto cestou. Prodejna prošla rekonstrukcí, kterou si po těch mnoha letech 
bezesporu zasloužila a nyní nám opět může poskytnout své služby. Věřím, že nový provozovatel 
(Hruška s.r.o.) bude vést prodejnu tím správným směrem a my budeme při nakupování spokojeni. 
Sortiment v prodejně je poměrně pestrý, ale pokud Vám něco chybí, dejte vědět nám nebo 
personálu prodejny. Provozovatel prodejny se bude snažit vyjít Vám vstříc a pokud to bude v jeho 
možnostech sortiment obohatí.  

Přikládám ještě několik fotografií. 
Josef Gorgan 
starosta obce 

  



  
 

 

…a s nimi přichází každoroční vysvědčení. Hodnotíme nejen naše žáky, ale práci všech, kteří 

se na chodu naší školy podílejí.  

Letos nám hodnocení vystavila Česká školní inspekce. Inspektoři se zaměřili např. na 

materiální a prostorové podmínky školy. MŠ i

bez připomínek. Že to není všude samozřejmost, o tom svědčí statistika 

získalo cca 75% mateřských škol v

spolupracujeme se zřizovatelem,

snažíme stále něco vylepšovat a žáky vedeme k šetrnému zacházení se svěřeným majetkem a 

pomůckami. Můžeme si tak dovolit pracovat v

počítači a tablety, což hodnotila inspekce jako nadstandartní. 

Děkuji tímto Obci Jetřichov za trvalou podporu a vstřícné jednání.  

Samozřejmě inspektory nejvíc zajímala úroveň vzdělávání. I v

výborně. Hodnoceno bylo 25 různých kritérií stupnicí 

nadprůměrná, úroveň vyžadující zlepšení. Mateřská škola byla hodnocena nadprůměrně ve 

dvou oblastech, základní škola dokonce v

nikdo není dokonalý, máme i oblasti vyžadující zlepšení. Pod

našem facebooku.  

Zde je na místě poděkovat všem pedagogům a zaměstnancům školy za trvale kvalitní 

práci a péči, kterou našim dětem věnují a podílejí se na tvorbě příjemné a rodinné 

atmosféry, jež je pro naši školu dobrou vizitkou. V

pro všechny. 

 

 

 

PRÁZDNINY SE BLÍŽÍ…

PŘEJI VŠEM ŽÁKŮM KRÁ
ODCHÁZEJÍCÍM HODNĚ Ú

A V ZÁŘÍ SE BUDEME TĚŠIT 
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…a s nimi přichází každoroční vysvědčení. Hodnotíme nejen naše žáky, ale práci všech, kteří 

 

Letos nám hodnocení vystavila Česká školní inspekce. Inspektoři se zaměřili např. na 

materiální a prostorové podmínky školy. MŠ i ZŠ jsou v obou případech hodnoceny kladně a 

bez připomínek. Že to není všude samozřejmost, o tom svědčí statistika –

získalo cca 75% mateřských škol v ČR a 68% základních škol v ČR. V této oblasti velmi dobře 

spolupracujeme se zřizovatelem, který nám vychází v našich požadavcích vstříc. My sami se 

snažíme stále něco vylepšovat a žáky vedeme k šetrnému zacházení se svěřeným majetkem a 

pomůckami. Můžeme si tak dovolit pracovat v pěkném prostředí s moderními pomůckami, 

odnotila inspekce jako nadstandartní.  

Děkuji tímto Obci Jetřichov za trvalou podporu a vstřícné jednání.   

Samozřejmě inspektory nejvíc zajímala úroveň vzdělávání. I v této oblasti jsme dopadli 

výborně. Hodnoceno bylo 25 různých kritérií stupnicí - úroveň očekávaná, úroveň 

nadprůměrná, úroveň vyžadující zlepšení. Mateřská škola byla hodnocena nadprůměrně ve 

dvou oblastech, základní škola dokonce v 7 oblastech z 25. Protože vždy je co zlepšovat a 

nikdo není dokonalý, máme i oblasti vyžadující zlepšení. Podrobné výsledky jsou zveřejněny na 

Zde je na místě poděkovat všem pedagogům a zaměstnancům školy za trvale kvalitní 

práci a péči, kterou našim dětem věnují a podílejí se na tvorbě příjemné a rodinné 

je pro naši školu dobrou vizitkou. V takovém prostředí je vzdělávání radostí 

 

 

PRÁZDNINY SE BLÍŽÍ… 

PŘEJI VŠEM ŽÁKŮM KRÁSNÉ LÉTO PLNÉ BÁJEČNÝCH ZÁŽITKŮ, 
ODCHÁZEJÍCÍM HODNĚ ÚSPĚCHŮ NA DRUHÉM STUPNI 

 NA DVA NOVÉ KAMARÁDY DO PRVNÍ TŘÍDY.

MGR. MARIE HANZLÍKOV

 

 

…a s nimi přichází každoroční vysvědčení. Hodnotíme nejen naše žáky, ale práci všech, kteří 

Letos nám hodnocení vystavila Česká školní inspekce. Inspektoři se zaměřili např. na 

obou případech hodnoceny kladně a 

– toto hodnocení 

této oblasti velmi dobře 

našich požadavcích vstříc. My sami se 

snažíme stále něco vylepšovat a žáky vedeme k šetrnému zacházení se svěřeným majetkem a 

moderními pomůckami, 

 

této oblasti jsme dopadli 

ň očekávaná, úroveň 

nadprůměrná, úroveň vyžadující zlepšení. Mateřská škola byla hodnocena nadprůměrně ve 

25. Protože vždy je co zlepšovat a 

robné výsledky jsou zveřejněny na 

Zde je na místě poděkovat všem pedagogům a zaměstnancům školy za trvale kvalitní 

práci a péči, kterou našim dětem věnují a podílejí se na tvorbě příjemné a rodinné 

takovém prostředí je vzdělávání radostí 

 

 

 

 

 

 

DO PRVNÍ TŘÍDY. 

MGR. MARIE HANZLÍKOVÁ 
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Pár momentek z posledního čtvrtletí 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vyhodnocení sběru papíru. 

Dopravní hřiště 

v Náchodě. 

Artfood – slavíme Den dětí. 

Botanici v akci. 

Běh pod Křížovým vrchem. 

Májová besídka. 
Adršpach. 
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SBĚR  PAPÍRU - PODĚKOVÁNÍ 
Stalo se již tradicí a již čtvrtý rok jsme uspořádali sběr papíru.  Přispíváme tím k záchraně 
našich lesů a chráníme tak přírodu i pro příští generace. 
Děti se aktivně zapojují do třídění odpadu. Třídíme nejen papír, ale i sklo a plasty.  

Celkem jsme od listopadu do dubna nasbírali 1324 kg  
papíru   

a získali tak 2 386 K č.  
Všichni pilní „sběrači“ obdrželi diplom a  3 nejpilnější navíc ještě knížku. 

Děkujeme rodi čům, dětem a dalším, kte ří se s námi na 
sběru podíleli - p.Veverkové a p. Janouškovi. 
učitelka ZŠ Šárka Matějová 

T Ý D E N  P R O  N A Š E  D Ě T I  1 1  
 17.7.2017-22.7.2017  

 Honba za pokladem - 17.7.2017  
• Sraz: 8:00, před budovou školy a školky  
• Program: Výlet po okolí vesnice, kde děti  budou procházet značenou trasou a plnit různé 

úkoly, které je dovedou až k ukrytému pokladu 
• Zakončení: opékání buřtů s překvapením 
• Sebou: svačinu a něco k pití 
• Rozchod: okolo 13 hodiny 

Výlet na Borek  - 18.7.2017  
• Sraz: 7:00, před budovou školy a školky  
• výlet na přírodní památku Borek s výhledem na protější vrcholy Střmen a Lokomotivu 
• Program: v 7:19 odjezd autobusem na náměstí do Teplic nad Metují, kolem školy k 

penzionu Metuje, po žluté trase na vrchol Lysého vrchu k přírodní památce Borek, poté dolů 
do campu Bučnice a zadem kolem vchodu do skal po cyklostezce na Kamenec a zpátky na 
náměstí v Teplicích. Příjezd do Jetřichova okolo 13:00 

• Sebou: peníze na cestovné (max. 35 Kč), svačinu, pití,  případné kapesné  

Den plný nápad ů - 19.7.2017  
• Sraz: 9:00, před tělocvičnou TJ Sokol  
• Plán dne: Výroba ručního dárku pro rodiče (výběr z několika variant)  
• Společná výroba obědu a zákusku  
• Spousta zajímavých aktivit  
• předpokládané ukončení akce ve 14:00  

Den na statku - 20.7.2017  
� Sraz: 7:00, před budovou školy a školky  
� Plán dne: Návštěva statku u pan Bošiny ve Vernéřovicích 
� Program: v 7:19 odjezd autobusem do Meziměstí, pěšky na sluneční hodiny a přes polní 

cestu do Vernéřovic a kolem kostela na statek u Bošinů.  Na statku bude pěkný program – 
návštěva zvířátek a různé úkoly pro dítka. Odjezd z Vernéřovic autobusem ve 12:00. 
Příjezd do Jetřichova okolo 12:20 

� Sebou: peníze na cestovné (max. 20 Kč), svačinu, pití,  případné kapesné  

Návštěva ZOO v Otovicích - 21.7.2017  
� Sraz: 8:00 před budovou školy a školky  
� Program: 8:22 odjezd autobusem z Jetřichova do Broumova, kde vystoupíme na 

autobusovém nádraží. Pak Dvořákovou ulicí k broumovské ČOVce po nové cyklostezce do 
Otovic a přes starou trať k farmě Wenet.   Na statku bude pěkný program – návštěva 
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exotických zvířátek a různé úkoly pro dítka. Odjezd z Broumova autobusem ve 12:15. 
Příjezd do Jetřichova ve 12:30 

� Sebou: peníze na cestovné (max. 20 Kč), svačinu, pití,  případné kapesné 

Sportovní den - 22.7.2017  
• Sraz: 10:00, hřiště TJ Sokol Jetřichov (dolní antukové hřiště)  
• utkání v tradičních i netradičních sportech. Soutěžit se bude v několika kategoriích o krásné 

ceny. Hlavním mottem bude zábava.  
• při nepřízni počasí se bude konat v budově KD v Jetřichově  
• Občerstvení zajištěno  
• Konec akce: 13:00 – 14:00 

 Podmínky:  
• Dítě musí být starší 6 let,mladší dítě jen s dospělým doprovodem, musí mít pevnou obuv, 

oblečeno vhodně z hlediska počasí  
• Musíme být informováni o případných zdravotních komplikacích v zájmu dítěte  
• Doporučujeme uvést do přihlášky kontakt na rodiče, kvůli případným změnám  
• Konání jednotlivých dnů je limitováno účastí min. 5 dětí, jinak se akce nekoná!  

Přihlášení:  
� Přihlásit svoje dítě/děti či sebe jako doprovod můžete na jednotlivé dny nebo na celý týden 

pomocí nezávazné přihlášky. Přihlášky jsou umístěné na OÚ Jetřichov. 

 Dotazy a záštita:  
� Celou akci pořádá Ing. Marta Hopjanová, na kterou bude pro případný zájem uveden 

kontakt  
� Celá akce je pod záštitou obce Jetřichov, kulturního a školského výboru a TJ Sokol 

Jetřichov 

P Ř Í S P Ě V K Y  O R G A N I Z A C Í  

TJ SOKOL Jetřichov 

DĚTSKÝ DEN 2017 
V sobotu 03.06.2017 TJ Sokol Jetřichov ve spolupráci s dobrovolníky a členy SDH Jetřichov a 

také s finančním podporou Obce Jetřichov uspořádal svůj tradiční dětský den. Počasí vyšlo na 
jedničku. I když slunce pálilo velice silně, tak všechny ochlazoval příjemný mírný vítr a pro všechny 
zúčastněné včetně dětí to byla asi ta nejlepší varianta. Dorazilo oficiálně 65 soutěžících dětí, ale 
bylo jich ještě o něco více, protože některé děti nebyly do soutěže přihlášeny. Většina dětí dorazila 
s početným doprovodem rodičů, prarodičů či dalších příbuzných, takže byla akce opět velice hojně 
navštívena. I přes poměrně velkou plochu, kde se atrakce nacházely a jejich prostorové umístění, 
se hřiště opticky velice slušně zaplnilo a potvrdil se předpoklad, že bude našlapáno. 

V čem mohly děti soutěžit? Inu, když něco funguje, tak proč to nějak obšírně měnit. Takže akce 
se neobešla bez letitých atrakcí jako je trefování plastových soudků a klauna, lovení rybiček, 
slalomu na lyžích pro dva, střílení ze vzduchovky, stříkání ze džberovky, skládání pexesa nebo 
slalomu s floorbalovou hokejkou mezi kuželkami. Jako minulý rok se opakovala úspěšně 
překážková dráha BESIP pro koloběžky, kola a odstrkovadla. Letos se ale děti tak dobře 
nepřipravily a nedovedly si své vlastní dopravní prostředky. I přesto všechny nějakým způsobem 
dráhu dokázaly absolvovat. Také se střílelo z luku, což je dlouhodobě jedna z nejoblíbenějších 
akvizic našeho ansáblu. Pila se dlouhými brky malinovka ve dvojicích a děti si mohly použitá 
dlouhá brka nechat, ale jejich neskladnost stejně vedla k tomu, že jich spousta skončila v koších 
na odpadky. Přes počáteční upejpání se nakonec děti odhodlaly i k účastem na tradičním prožírání 
se koláčem. Letos mile překvapilo, že u skákání v pytlích ve trojicích hojně zastupovali své 
ratolesti i tatínci a řekl bych podle vlastního pozorování, že se jim to velice líbilo. Možná bychom 
měli oprášit letitý nápad uspořádat v USA velice populární Den otců, který se pravidelně slaví v 
červnovém měsíci a otcové soutěží ve dvojicích se svými dětmi. Děti pomalu unavovalo slunce 
natolik, že ty menší už pomalu usínaly. Něco málo zpravilo kropení antuky, které děti využívaly 
hojně ke svému ochlazení a bavilo je běhat pod krůpějemi vody z hadice. Vrchol celé akce ale byl, 
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když hasiči úspěšně natočili dětem pěnu a děti si ji užily tak jako nikdy. Poté se rády nechaly 
zkropit z vodního děla, až vzniklo na louce docela slušný bahýnko a některá čuňátka se v něm 
ráda porochtala. Naštěstí poblíž stáli rodiče, které je včas zarazili a pak začal koloběh oplachování 
a sušení. 

Celé odpoledne jsme měli zajištěné výborné občerstvení. Teplé a chutné párky z udírny, 
studenou točenou růžovou limonádu, sodovku, pivo v rozsahu vhodném na dětskou akci, pito, 
kávu a další nealkoholické nápoje. Děti měly samozřejmě jídlo a pití zdarma. 

Jako minulý rok se soutěžilo o hračky jako hlavní ceny, na které si mohly děti myslet jen po 
absolvování všech atrakcí. Děti bez výjimky disciplíny splnily a dostávaly za to pěkné ceny, hlavně 
hračky, stříkací a jiné pistole, apod. Pro děvčata jsme získaly zajímavé módní doplňky a spoustu 
další pěkných věcí. Myslím, že děti mohly být spokojeny a rodiče snad také. Děkujeme všem 
návštěvníkům, kteří nás odměnili příspěvkem do kasičky na dobrovolné vstupné. Je to také 
ocenění naší snahy o kvalitní zábavu pro vaše děti a příbuzné. 

Hojná návštěvnost a oblíbenost akce nás velice potěšila a rádi se vidíme s letitými stálými 
návštěvníky, kteří náš dětský den podporují a mají rádi. Letos bych chtěl hodně poděkovat všem, 
kdo přišli pomoc s pořadatelstvím akce a nejsou členy TJ Sokol. Bylo vás poměrně dost a chci 
všem moc poděkovat za pomoc, ať už s přípravou nebo provozováním jednotlivých atrakcí. Děláte 
to zadarmo a s láskou a máme vás za to rádi, stejně jako vás mají rády děti. A jelikož vás bylo 
tolik, tak vše proběhlo tak hladce a v pohodě, že si to člověk uvědomil až po akci. Proto ještě 
jednou moc děkuji. Děkuji taky hasičům, že i přes to, že dopoledne soutěžili, dorazili na akci v 
hojném počtu a přislíbené atrakce dětem zprostředkovaly bez jakýkoliv problémů. Těšíme se příští 
rok na další hojnou účast a velice nás blaží, že se vše letos podařilo a doufáme, že příští rok tomu 
nebude jinak a opět se sejdeme venku na antukovém hřišti v hojném počtu a s dobrou náladou. 

Za TJ Sokol Jetřichov napsal Filip Chráska 

Cyklistický Memoriál Ji řího Němečka 2017 
V sobotu 

odpoledne 10. 
června 2017 
uspořádala TJ Sokol 
Jetřichov další 
ročník cyklistické 
vyjížďky v rámci 
Cyklistického 
Memoriálu Jiřího 
Němečka. Letošní 
trasa byla vedena 
s ohledem na 
dopravní situaci 
(objížďka Pěkova) 
po cyklostrasách 
směrem na 
Benešov, Rožmitál, 
Šonov a Otovice, zpět do Jetřichova (33 km). Něco přes čtyřicet cyklistů vyrazilo na vyjížďku do 
patnácté hodiny, aby se do osmnácté hodiny vrátili a tradičně využili skvělého občerstvení, které 
připravoval Dušan Doležal. Poté následovalo posezení u kytary a hudby, kdy se vytrvalci 
rozcházeli až za tmy. 

Děkujeme všem za účast a již nyní se těšíme na další ročník. 
Za TJ SOKOL Jetřichov  Martin Doležal 
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Zkus Kuks 
Jetřichovská „Kulturní a školská komise“ pořádala v sobotu 24. června 2017 zájezd do 

barokního Hospitalu Kuks. Zájezdu se zúčastnilo 37 obyvatel a přátel Jetřichova (jely s námi 
všechny věkové kategorie – předškoláci, školáci, dospělí i senioři).   

Odjížděli jsme v osm ráno, počasí nám přálo a již jsme se nemohli dočkat, jak se, po staletích 
chátrání celý areál bývalého zaopatřovacího ústavu pro vojenské vysloužilce, proměnil do krásy. 

Někteří z nás již v nedávno kompletně opraveném Hospitalu byli, jiní sem zavítali poprvé, ale 
všichni jsme se těšili na společnou prohlídku. Objednali jsme si základní okruh a viděli opravdu to 
nejlepší: obrazárnu všech významných z rodu Šporků, zmenšený model celé vesnice Kuks s 
lázeňskými domy, kolonádou, Hospitalem a 
zahradou, tajemné malby Tance smrti, barokní 
lékárnu U granátového jablka a slavné sochy 
Ctností a Neřestí od Matyáše Bernarda 
Brauna. Na závěr prohlídkového okruhu nás 
čekalo malé překvapení. V kostele Nejsvětější 
trojice byl pro nás připraven krátký koncert 
barokní ale i nové hudby od dua „Solideo“. 
Hráli na neobvyklé historické nástroje např. na 
„gemshorny“ (mufloní a kravské rohy), na 
„šalmaj“ (předchůdce klarinetu) nebo na 
středověké tříhlasé dudy. Všechny skladby 
byly úžasné, výborná akustika kostela 
vytvořila takovou atmosféru, že mnohým při 
poslední skladbě od Leonarda Cohena – 
„Hallelujah“, lezl mráz po zádech. 

Po prohlídce bylo ještě dost času na procházku po nádherné bylinkové zahradě. Pravidelný 
půdorys, štěrkové cestičky, pečlivě střižený zimostráz, celá řada známých i neznámých bylinek, 
obří obelisky a sochy. Zámecká zahrada na Loiře? Kdepak, tohle je špitální bylinková zahrada v 
Kuksu. Velký křesťanský bojovník uprostřed a další sochy byly do bezpečí zahrady přeneseny z 
Braunova Betléma. 

Ti, kteří nechtěli jít na prohlídku Hospitalu, strávili příjemné dopoledne ve vesničce Kuks. 
Navštívili např. Veteran mueum, prošli se po kaskádovém schodišti a bývalé kolonádě, obdivovali 
roubené chaloupky. Všichni již teď víme, že to, co se tyčí nad údolím Labe a vesničkou Kuks, 
skutečně není zámek, ale to nejlepší z českého baroka – Hospital kuks. 

V jednu hodinu byl již čas na další část výletu, pokračovali jsme na Přehradu Les Království u 
Dvora Králové nad Labem. Tato přehrada, někdy též nazývaná Těšnovská či Bílá Třemešná, se 
od ostatních vodních děl v republice odlišuje především svým neobvyklým vzhledem. Projektanti  ji 
na začátku minulého století navrhli v neobvyklém romantizujícím duchu. Korunu hráze oživili 
dvěma branami s ozdobnými věžičkami a domek hrázného pojali jako malý kamenný hrad s věží a 
cimbuřím. Strávili jsme zde krásnou hodinku.  

Poslední část výletu nás přenesla do časů minulých. V muzeu vánočních ozdob ve Dvoře 
Králové nad Labem jsme poznali historii výroby vánočních ozdob. Viděli jsme ozdoby od 50. let 
minulého století až do současnosti. Dozvěděli se, že i dnes v době technických vymožeností, 
existuje řemeslo, kde se lidská šikovnost a trpělivost nedá nahradit žádným strojem ani počítačem. 

Den utekl jako voda a my se unavení vrátili domů. Myslím, že se výlet všem líbil. Za kulturní 
komisi bych chtěla poděkovat panu starostovi, který z rozpočtu obce uvolnil prostředky na 
uhrazení dopravy, paní Hopjanové, která zajišťovala veškeré přihlášky a objednávky a 
samozřejmě všem „účastníkům zájezdu“ za bezproblémový průběh výletu.  
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